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Abstract 

On January 14 2000, the Commission sued the ECB on grounds of infringement of a 
regulation which concerns the investigations conducted by the European Anti-Fraud Office. 
This, for the time being, is the culminating point in the controversy between the Commission 
and the ECB, which reflects the still ongoing process of adaptation of the inter-institutional 
relationships to the changes which resulted from the commencement of the third stage of 
EMU, and of defining the ECB’s powers.  
This article is intended to add to the discussion of the legal status of the ECB, which is indeed 
a highly controversial topic. The author concludes that the ECB, far from being a third party 
to the European Community (EC), or a ‘new Community’, is a highly developed instrument 
of the Community which was set up in order to help to achieve the Community’s objectives.  

Kurzfassung 
Die Kommission klagte am 14. Jänner 2000 die EZB wegen Verletzung der Verordnung über 
die Untersuchungen des Europäischen Amtes für Betrugsbekämpfung (OLAF). Dies ist der 
derzeitige Höhepunkt in der Kontroverse zwischen EZB und Kommission, die erst 
verständlich wird, wenn man weiß, daß sie aus dem unklaren Status der EZB in der WWU 
herrührt. Insofern reflektiert die Rechtsstreitigkeit nur das Bemühen, die Grenzen der Macht 
der EZB zu definieren.  
Der vorliegende Artikel wurde in der Absicht geschrieben, zu der Diskussion um den 
rechtlichen Status der EZB beizutragen, der zur Zeit sehr kontrovers diskutiert wird. Das 
Hauptergebnis dieser Untersuchung ist, daß die EZB keineswegs eine “neue Gemeinschaft” 
oder ein von der Gemeinschaft getrennter Akteur ist, sondern ein hochentwickeltes Instrument 
zur Realisierung der Gemeinschaftsziele.  
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